

Formands- og sekretærposterne på RSK-mødet deles op.

(pga. mangel på betroede tjenere i RSK)

Jonas (IUFM) tager sig af referatet under hele mødet.

Ordstyrer torsdag aften adminmødet: Gert (Kasserer) 20.00 – 20.00

Ordstyrer fredag: Mogens (OUFM) og Peter (OIFM) 9.00 – 17.00

Ordstyrer søndag: Erik (RD) og Thomas (RDS) 9.00 – 12.00

Referat af RSK-mødet 16. - 17. juni 2012 i Aalborg

Indhold

| | |
|---|---|
| Dagsorden for RSK-mødet den 16. – 17. juni 2012 i Aalborg | 1 |
| Anvendte forkortelser | 2 |
| 1. Sindsrobn | 3 |
| 2. Oplæsning af <i>De 12 Koncepter</i> og <i>En vision for NA-service</i> | 3 |
| 3. Præsentationsrunde | 3 |
| 4. Oplæsning af dagens tekst, et medlem deler om teksten | 3 |
| 5. Godkendelse af referat (april mødet 2012) | 3 |
| 6. Godkendelse af dagsorden | 3 |
| 7. Tilbage melding fra OSR-forum | 3 |
| København (OSKKBH) | 4 |
| A) Økonomi | 4 |
| B) Hvordan går det i OSK? | 4 |
| C) Hvad ønsker vi os af RSK? | 4 |
| D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster | 4 |
| OSK – Storstrøm & Vestsjælland (OSK SoV) | 5 |
| A) Økonomi | 5 |
| B) Hvordan går det i OSK? | 5 |
| C) Hvad ønsker vi os af RSK? | 5 |
| D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster | 5 |
| OSK – Syddanmark | 5 |
| A) Økonomi | 5 |
| B) Hvordan går det i OSK? | 5 |
| C) Hvad ønsker vi os af RSK? | 6 |
| D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster | 6 |
| OSK – Midtjylland | 6 |
| A) Økonomi | 6 |
| B) Hvordan går det i OSK? | 6 |
| C) Hvad ønsker vi os af RSK? | 6 |
| D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster | 7 |
| OSK – Nordjylland | 7 |
| A) Økonomi | 7 |
| B) Hvordan går det i OSK? | 7 |
| C) Hvad ønsker vi os af RSK? | 7 |
| D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster | 7 |

| | |
|--|----|
| 8. Admintrationskomiteen orienterer | 7 |
| Post til RSK | 7 |
| Nyt tiltag i administrationskomitéen..... | 7 |
| 9. RD- & RDS-Rapport | 8 |
| 10. Kassererens rapport | 8 |
| Netbank | 8 |
| Afmelding af kontoudtog på papir | 10 |
| 11. Rapport fra underudvalgene | 10 |
| Internetudvalget (IU) | 10 |
| Kommunikationsproblemer..... | 10 |
| Emailadresser | 10 |
| Offentlig Information (OI)..... | 10 |
| Helpline..... | 10 |
| Telefonsvarer på Helpline..... | 11 |
| Forslag om OBS-spot | 11 |
| Evaluring af Helpline..... | 11 |
| Oplysning om Offentlig Informationsarbejde i områderne | 12 |
| Oversættelsesudvalget (OU) | 12 |
| Step Working Guides | 12 |
| Det lille hæfte om gruppen | 12 |
| Gruppeoplæsninger | 12 |
| Living Clean og prioritering af oversættelsesopgaver | 12 |
| Hospitaler og Institutioner (H&I)..... | 13 |
| 12. Valg af betroede tjenere, præsentation af kandidaterne | 14 |
| Sekretærer, to styk | 14 |
| Formand og Næstformand | 14 |
| Vicekasserer..... | 14 |
| Forslag til betroede tjenere fra sidste RSK møde, hvordan gik det?..... | 14 |
| 13: Diverse bud:..... | 14 |
| Service konference 2013: Hvad skal temaet være? Dato for afholdelse? | 14 |
| Bud på vinter EDM, skal vi byde igen? | 14 |
| 14: Rapport fra ECCNA27 Malmø: skriftlig rapport | 15 |
| 15: Lydbog (Tidligere RSKFM har sendt en mail om dette) | 15 |
| Ønsker vi Basis Tekst som lydbog? | 15 |
| 16: Transportgodtgørelse (kørsel i egen bil) | 15 |

| | |
|--|----|
| 9. RD- & RDS-Rapport, udskudt fra tidligere | 16 |
| 14: Rapport fra ECCNA27 Malmø: skriftlig rapport, fortsat | 16 |
| 17: Skal vi ændre vores service struktur?..... | 18 |
| Adminmøde/OSR-forum..... | 18 |
| RSK-møder og Servicekonferencen | 18 |
| Oplysninger om erfaringer fra Sverige | 20 |
| Stolen i midten | 20 |
| Admin mødes ti minutter før..... | 20 |
| Årligt socialt arrangement | 20 |
| 18: Workshop på konventer (RD/RDS) – hvordan? | 20 |
| 19: Glosariet (skal det gøres permanent)..... | 21 |
| 20: Spørgsmål fra områderne..... | 22 |
| Spørgsmål fra SoV om formuleringen "et produktivt medlem af dette samfund" | 22 |
| 21: Valg (af sekretær) | 23 |
| 22: Eventuelt..... | 23 |
| 23: Rundt om mødet | 23 |
| Beslutninger..... | 25 |
| Med ud til områderne | 25 |
| Punkter til næste mødes dagsorden | 26 |
| Næste møde: 16 - 18. november i Århus | 26 |

Dagsorden for RSK-mødet den 16. – 17. juni 2012 i Aalborg

- 1: Sindsrobøn
- 2: Oplæsning af NAs 12 Koncepter for service & En vision for NA-service
- 3: Præsentationsrunde
- 4: Oplæsning af dagens tekst "At acceptere livet", et medlem deler om teksten
- 5: Godkendelse af referat (april mødet)
- 6: Godkendelse af dagsorden:
- 7: Tilbage melding fra OSR-forum, udfra punkterne:
 - A: Økonomi
 - B: Hvordan går det i OSK?
 - C: Hvad ønsker vi os af RSK?
 - D: Andet, herunder evt. nomineringer til RSK poster
- 8: Admintrationskomiteen orienterer
- 9: RD & RDs rapport
- 10: Kassererrapport
- 11: Rapporter fra underudvalg:
 - Internetudvalget
 - Offentlig Information
 - Oversættelsesudvalget
 - H&I-udvalget
- 12: Valg af betroede tjenere (præsentation af service-CV og spørgsmål fra RSK)
- 13: Diverse bud
- 14: Rapport fra EECNA27 Malmø
- 15: Lydbog
- 16: Transportgodtgørelse (kørsel i egen bil)
- Søndag:
- 17: Skal vi ændre vores servicestruktur?
- 18: Workshop på konventer (RD/RDS) – hvordan?
- 19: Glosariet (skal det gøres permanent)
- 20: Spørgsmål fra SoV (produktivt medlem af dette samfund)
- 21: Valg (af sekretær)
- 22: Eventuelt
- 23: Rundt om mødet

Anvendte forkortelser

BFID: *Bare for i dag*, bog

BT: *Basis Tekst*, bog

CAR: Conference Agenda Report (beslutningsforslag til verdensservicekonferencen)

GLS: *Guide to Local Services*, bog

GSR: Gruppeservicerepræsentant

GSS: Gruppeservicesuppleant

H&I: Hospitaler og Institutioner

H&W: *It Works: How and Why*, bog

HIFM: Formand for H&I-udvalget

KBH: København

KOKNA: Københavns Områdes Konvent - Narcotics Anonymous

IU: Internetudvalget

IUFM: Formand for Internetudvalget

LC: *Living Clean*, bog

MJ: Midtjylland

NJ: Nordjylland

OBSERV: Observatør

OI: Offentlig Information

OIFM: Formand for Offentlig Information

OSK: Områdeservicekomité

OSR: Områdeservicerepræsentant

OSS: Områdeservicesuppleant

OU: Oversættelsesudvalget

OUFM: Formand for Oversættelsesudvalget

RSKFM: Formand for RSK

SD: Syddanmark

SoV: Storstrøm og Vestsjælland

SWG: *Step Working Guides*, bog

WSC: Verdensservicekonferencen (World Service Conference)

WSO: Verdensservicekontoret (World Service Office)

1. Sindsrobøn

Udført.

2. Oplæsning af *De 12 Koncepter og En vision for NA-service.*

Oplæst.

3. Præsentationsrunde

Tilstede:

Gert, Kasserer i RSK

Erik, Regionsdelegeret [RD]

Thomas B, Regionsdelegeret-suppleant [RDS]

Peter, Formand for Offentlig Information [OIFM]

Jonas, Formand for Internetudvalget [IUFM]

Mogens, Formand for Oversættelsesudvalget [OUFM]

Jesper L., Områdeservicerepresætant Storstrøm og Vestsjælland [OSRSoV]

Jesper R., Områdeserviceresuppleant Storstrøm og Vestsjælland [OSSSoV] Velkommen

David, Områdeserviceresuppleant Nordjylland [OSSNJ]

Stephanie, Observatør [OBSERV]

Brian, Områdeservicerepresætant Midtjylland [OSRMJ]

Johnny, Områdeservicerepresætant [OSRKBH]

Tommy Områdeservicerepresætant Syddanmark [OSRSD] Velkommen tilbage

Steffen Områdeserviceresuppleant Syddanmark [OSSSD] Velkommen

Afbud:

Lars, Formand for Hospitaler og Institutioner [HIFM]

4. Oplæsning af dagens tekst, et medlem deler om teksten

OSSSoV læste op og delte om dagens tekst: "At acceptere livet."

5. Godkendelse af referat (aprimødet 2012)

Godkendt - flot referat. Tak til Peter [OIFM] og Jonas [IUFM] for det.

6. Godkendelse af dagsorden

Ændringer: Der er et NA-møde her 14-15, så vi prøver at køre på med de planlagte punkter indtil 12:45, dernæst frokost, og derefter RD+RDS-præsentation.

Dagsordenen godkendt med ændringer.

7. Tilbage melding fra OSR-forum

Ud fra punkterne:

- A: Økonomi
B: Hvordan går det i OSK?
C: Hvad ønsker vi os af RSK?
D: Andet, herunder eventuelle nomineringer til RSK-poster

København (OSKKBH)

OSRKBH undskylder at rapporten er kommet lidt sent.

A) Økonomi

Bankbeholdning: 33.673
Konventbeholdning: 77.304
Litteratur: 9.860
OI / H&I: 7.600
Donation til RSK: 0

OSRKBH: Jeg har desværre ikke oplysninger om donationer, da jeg ikke var til det seneste OSK-møde. Konventet i København gik rimeligt godt, og gav et overskud på ca. 62.000,-

Beholdningen er 77.304 - der skal trækkes ca. 25.000 fra - overskuddet mener jeg var 62000 på selve konventet. Der var 510 registrerede. Tidligere har der været over 1000 - 1200 registrerede.

Jeg forventer der kommer en donation til RSK. Efter næste møde sidst på måneden. Til næste møde går jeg af som OSR. Jeg har siddet to år. Det er mit sidste RSK-møde. Jeg tror at Sanne (OSSKBH) overtager posten.

B) Hvordan går det i OSK?

C) Hvad ønsker vi os af RSK?

D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster

RDS: Har der været en evaluering af konventet? Politiet kom om natten og bad om at få skruet ned for musikken. Da de var kørt, blev der skruet op igen. Der var indbrud på skolen. Der har været tale om, at vi måske ikke kan bruge skolen igen?

OSRKBH: vi har et godt samarbejde med skolen og er i dialog med dem. Jeg ved, der skulle afholdes et møde, hvor alle disse ting skulle snakkes igennem med ledelsen af skolen. Hvad angår den forsvundne computer: Jeg har modtaget en mail fra formanden for OSKKBH - skal den erstattes? af OSK? Det er adminkomiteén, der er blevet spurgt. Eftersom der ikke er noget, der hedder forsikring, er det min personlige holdning, at hvis man stiller noget til rådighed, så er det ens egen forsikring, der skal dække det. Han har også ladet sine ting stå derude. Min holdning er også, at han skal have den dækket, fordi der ikke har været noget på skrift i forvejen, men hvis man stiller noget til rådighed, er man selv ansvarlig for ens ting. Jeg har ikke hørt om politiet, men jeg vil tro, det er noget, der også vil blive evalueret. Det er selvfølgelig ikke i orden - man skruer ikke op efter at være blevet bedt om at skrue ned.

RDS: Hvad skete der i forhold til den workshop vi skulle afholde?

OSRKBH: Kommunikationen har været for dårlig - hvem skulle sørge for at få indlagt tid? - er det mig som OSR - eller er det RSK/OSK/Konventkomité? Hvad er forventningen? Er det noget OSR/OSS skal tage sig af, eller skal det være et fast punkt? Jeg tager den gerne på mig, at jeg ikke har været skarp nok til at få det koordineret og fundet et lokale til det - det var ikke i orden. Det var ikke uvillighed, men manglende info.

RDS: Vi fik et lokale på 8 m² - måske skal vi vende den om, så konventet henvender sig til RSK og spørger om RSK kunne tænke sig at afholde en workshop?

OSRKBH: Der findes en erfaringsbank - det her kunne være en af tingene, der kunne stå i sådan en.

Diskussionen lukkes af ordstyrer.

OSRKBH: Generelt synes jeg det er kommunikation, der er problemet - og der skal stå noget om forventninger et sted.

RD: Forslag: RD og RDS har en præsentation senere - i slutningen af den, kan vi tage denne diskussion.

Der blev stillet spørgsmål til et parallelt referat af seneste RSK-møde, der er blevet sendt ud til medlemmer af OSK KBH.

Vi laver officielle referater, som er dem vi bruger!

OSK – Storstrøm & Vestsjælland (OSK SoV)

A) Økonomi

Bankbeholdning: 12.105

Kontantbeholdning: 3.555

H&I-SoV: 1.886

Donationer fra grupperne siden sidste RSK-møde: 4.543

Donation til RSK 11.000

B) Hvordan går det i OSK?

OSRSoV: Vi skal vænne os til de nye retningslinier - der var lidt tvivl om arbejdsgangen på vores seneste møde, som var første gang vi brugte dem. Tror det bliver rigtig godt.

C) Hvad ønsker vi os af RSK?

Der er en gruppe i SoV, der har rejst et spørgsmål, som den ønsker et 'officielt' svar på fra WSO eller tilsvarende. Spørgsmålet lyder: Hvad dækker ordet "samfund" over i formuleringen "produktivt medlem af samfundet"? Er der tale om NA-samfundet eller det omkringliggende samfund?

D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster

OSK SoV støtter at vi igen afgiver bud på afholdelse af Vinter-EDM. OSK SoV støtter at vi arbejder videre med at få Basis Tekst udgivet som lydbog. OSK SoV støtter forhøjelse af kilometertaksten i forbindelse med transportgodtgørelse.

OSK – Syddanmark

A) Økonomi

Bankbeholdning: 11.000

Kontantbeholdning: 300

Konventkonto: 25.000

H&I: 7.789

OI: 4.000

Donationer fra grupperne siden sidste RSK-møde: 16.200

Donation til RSK: 20.000 + 8.000

B) Hvordan går det i OSK?

OSRSYD: Ny struktur ved at være indarbejdet. Vi har et fungerende GSR-forum. Ca. 9 ud af 27 grupper repræsenteret i vores OSK. Der har været udfordringer vedrørende web. Det har været svært at få vores nye computer og vores webansvarlig at se.

Underkomitéer

H&I går godt - er i øjeblikket i kontakt med tre steder: Ringe og Sønder Omme Statsfængsel og Middelfart Rusmiddelcenter. Sønder Omme er dog på stand by i seks måneder.

Offentlig Information har haft en vanskelig opstart, men har en del betroede tjenere.

Events

Konvent afviklet med succes - mange betroede tjenere - godt besøgt.

Vejle planlægger en tyve års-fødselsdag. Den forventes afholdt den første weekend i december.

Esbjerg vil afholde en sommerfest d. 21. juli. Flyer kommer senere.

Offentlig Information vil deltage i Brugernes Bazar i Odense.

Opfordring: Husk tydelig adresse på jeres flyers.

C) Hvad ønsker vi os af RSK?

Vi har nogle spørgsmål: Hvornår kommer der en dansk udgave af Step Working Guides, hvordan går det med den nye hjemmeside. Og vi ønsker en evaluering af helpline.

D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster

Opfordring: Adresser på referater fra RSK og mødetider og den slags, skal være tydeligere.

OSK SYD adopterer OSK SoVs nye retningslinier.

OSK – Midtjylland

A) Økonomi

Bankbeholdning: 2.250

Kontantbeholdning: 4.346

Aktivitetskonto: 20.475

H&I / OI: 1.000

Donationer fra grupperne siden sidst: 2.050

Donation til RSK: 0

B) Hvordan går det i OSK?

Vi kunne godt tænke os mere opbakning fra GS'erne. De fleste grupper støtter prisstigning på litteratur, men det kan betyde, at nogle af de små grupper ikke har råd til at købe litteratur.

OSK MIDT støtter stigning af kilometertaksten.

Vi mangler betroede tjenere i OSK MIDT.

Hjemmeside kører fint. Vi har dagligt ca. 45 besøgende. Der har været et lille fald i antal besøg.

Events

Vi afholder konvent og camp 2012, d. 3. - 5. august i Skanderborg. Flyer kan hentes på www.nakonvent.dk.

C) Hvad ønsker vi os af RSK?

Vi skal tænke på de små grupper, hvor der sidder de der fem mennesker - de har svært ved at købe litteratur ind, hvis priserne stiger.

D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster

Vi har ingen nominerede til de ledige poster i RSK.

OSK – Nordjylland

A) Økonomi

Bankbeholdning: 15.252,21

Kontantbeholdning: 964

Konvent: 29.925

Underkomitéer:

Litteratur: 6.344,24

Merchandise: 2.480

B) Hvordan går det i OSK?

Det fungerer godt, der sker noget. Der er en god tone - vi afholder mange gode workshops.

Forskellige arrangementer: en hyttetur og en kommende grillfest. Vi har afholdt en OI-træningsaften, hvor mange fra området og en enkelt udefra deltog. Der er H&I-møde hver anden uge på

Vi har valgt en ny litteratur-formand.

Merchandise kører rigtig godt. Boden har været med mange steder på Unitydag og konventer, men vi mangler folk til at tage rundt.

Konvent-bestyrelsen er helt samlet - og vi har fundet et nyt sted. Vi afholder konvent d. 5. - 7. oktober 2012. Gruppen i Brønderslev holder grillfest i **juni?juli?**

C) Hvad ønsker vi os af RSK?

Hvordan kan vi hjælpe med at finde betroede tjenere til RSK?

Spørgsmål vedr. landsdækkende konvent: holdningen på OSK var nej til et landsdækkende konvent men god idé på Servicekonferencen

D) Andet, herunder evt. nomineringer til RSK-poster

OSK Nordjylland nominerer Stephanie til posten som sekretær i RSK.

8. Administrationskomiteen orienterer

Post til RSK

Der kommet følgende post:

- Fra World Board, vedr. service konferencen 2012
- Fra World Service, kvittering for donation fra OSK København, marts 2012
- Fra vores bank, 12 breve med forskellige konti udtog
- Fra webhotel, to breve faktura nanordjylland.dk
- Fra Hostmaster, tre breve.

Nyt tiltag i administrationskomitéen

OUFM: Vi vil prøve at gøre som vores sponsorland, at vi i admin mødes ti minutter inden, efter en pause.

Når vi præsenterer os, præsenterer vi os med titel. Vi har også stillet en tom stol i midten, der skal minde os om den addict, der endnu ikke har fundet vej til os.

For at få det til at fungere bedre - undersøger vi muligheden for at lave en weekend eller en dag hvor vi i admin mødes og laver noget ikke na-relateret, for at blive sammentømret. Det kan komme til at komme til at koste noget - **vi vil gerne have det med ud i områderne, om det er noget de kan acceptere?**

9. RD- & RDS-Rapport

Punktet udskudt til sidst på dagen.

10. Kassererens rapport

Kassereren fremlægger rapport. Rapporten er udarbejdet i tirsdags (d. 12. juni) og tallene afspejler dette.
Regnskab gennemgået og godkendt.

Vi har budgeteret med et underskud på Servicekonferencen på 2000 - det reelle underskud er på 2807 - grundet transport til Steff. Hvis T-shirts bliver solgt, dækker de det. Der er allerede solgt nogen på KOKNA. underskuddet vil falde ved salg af resterende T-shirts.

Netbank

Grundet praktiske omstændigheder, kan vi ikke fortsætte som hidtil med fælles adgang til vores netbank. Så hvad gør vi med netbankaftaler? Områderne må gerne melde tilbage hurtigt.

Forslag 1: Hvert område opretter egen netbankaftale, der skal overdrages ved skift af områdets kasserer.

Forslag 2: RSKs kasserer har som den eneste netbankadgang, men rapporterer saldi og bevægelser til de relevante på et fastsat tidspunkt hver måned og på forlangende.

Diskussion af forslag:

OSRSOV: SoV støtter forslaget (nr. 2) om at kasserer kommer med den nødvendige info.

OSRMJ: Vi støtter nr. 2.

Kasserer: Et enkelt område kan godt vælge at have deres egen aftale alligevel.

OSRKBH: Nr. 2 - men jeg har svært ved at se forskellen i, at der er en der har en netbankaftale - bliver det mere kompliceret? Det bliver omstændigt hvis man skal via RSK-kasserer?

Kasserer: Det koster ikke noget at oprette de aftaler - men når området skifter kasserer, skal man oprette en ny aftale.

OUFM: Man kan ikke "gøre noget" derinde - kun se hvad der står på kontiene.

OSRSD: Hvad er fordelene ved det ene og det andet?

Kasserer: Det er derfor jeg har rejst den - jeg synes områderne skal tage stilling til det. Hvis området skifter kasserer ofte, gør det det besværligt, at man skal ned i banken og skrive under osv. Det er op til os at lave en smidig struktur, der gør at det ikke er så besværligt at skifte kasserer i området.

OUFM / Kasserer SoV: Hvis det er sådan, at jeg med et fast interval får en opdatering fra kasserer, og i øvrigt kan få en saldo, når jeg beder om det, kan jeg ikke se nogen ulempe ved det. Jeg har svært ved at slippe af med min kassererpost i SoV - tror ikke det vil gøre det nemmere, hvis folk skal igennem en masse papirarbejde - man kan ikke noget med netbanken - kun se saldi.

OSRKBH: Som jeg kan se det - man kan ikke gøre noget med den aftale - kun se saldi - jeg synes, det er en god ide, at det samles et sted. Jeg støtter nr. 2.

OBS / Kasserer NJ: For mig vil det være nemmere, hvis jeg kan gå ind og kigge på den konto - hvis jeg kan gå ind og trække oplysningerne, uden at skulle have fat i kasserer - jeg vil synes det er besværligt.

Kasserer: Der er også den fordel, at man har et overblik over hele landets økonomi. Men jeg forstår det der - netop for at områderne kan tage separat stilling til det - I kan godt oprette en aftale og så vende tilbage.

OSSNJ: Rent principielt - jeg synes det med synligheden er godt i det - hvad ville det betyde, hvis kassereren falder død om i morgen..?

Kasserer: Vi har jo en række medunderskrivere - i øjeblikket er vi tre. Kasserer, RD og RDS.

OUFM: Synligheden - som det er nu - kan jeg som formand se alle konti - med en separat aftale, vil jeg kun kunne se 'min' egen konto.

OSSSoV: Hvor mange gange er der nogen, der kontakter dig?

Kasserer: Det har ikke været aktuelt tidligere - men jeg kan derinde bare downloade en fil - et regneark - med alle posteringer.

OIFM: Forslag: på hjemmesiden - login, og derefter kan man derinde se alle oplysningerne - eks. hver 14. dag..

Forslag 3: Forslag 2 + kasserer uploader oplysninger på hjemmesiden hver 14. dag. Disse kan ses med login og password.

OSRKBH: Det ene udelukker vel ikke det andet?

Kasserer: Hvis et område opretter separat netbankaftale, forsvinder de pågældende konti fra min oversigt.

RDS: Hvorfor ændre noget der fungerer?

OSRMJ: Hvis NJ vil have deres egen, så forsvinder den for vores?

OSRSOV: Jeg kan godt lide at det hele er samlet - så man kan få et overblik. Jeg synes vi skal opfordre til at det hele ligger samlet og at områderne ikke opretter egne aftaler.

OSRSD: Jeg tror vi tager chancen - vi støtter nr. 2 (og 3 - OIFMs forslag om at det ryger på hjemmesiden). At få det lagt ind på hjemmesiden. Vi har tillid til Gert som kasserer.

OSRKBH: Vi støtter også sådan som det har været hidtil. Nr. 2.

OSSNJ: Vi støtter også OIFMs forslag.

Forslag 3 vedtaget.

OUFM: Vil opfordre til at de enkelte områder hver 3. måned lægger osk-regnskab på deres hjemmeside af hensyn til åbenheden.

Kasserer: Vil gerne have opgaven præciseret - **den 20. i hver måned, lægges der friske tal på hjemmesiden, begyndende d. 20. juli 2012.** Den tyvende er valgt fordi den ligger lige inden OSK-møder.

Afmelding af kontoudtog på papir

Forslag: At afmelde kontoudtog på papir?

Støttes af alle fem områder.

Spild af papir og spild af penge.

OSR SoV: Under gennemgangen af regnskabet nævnte du at bankbeholdningen var 148.000, hjemmesiden siger 156?

Kasserer: Det skyldes en senere donation på 8000.

11. Rapport fra underudvalgene

Internetudvalget (IU)

Svar på Syddanmarks spørgsmål: Det er stadig planen, at den nye side kommer i luften i løbet af 2012.

Da SoV i øjeblikket ikke har en webansvarlig har IUFM overtaget vedligeholdelsen af denne. I den forbindelse er det besluttet at bruge SoV som test-område i forbindelse med den nye hjemmeside.

Kommunikationsproblemer

Kommunikationsproblemerne er ved at være løst.

IUFM: Jeg har ikke været god til at inddrage andre. Det har blandt andet betydet at der var et link mellem nadanmark.dk og nakbh.dk der brækkede. Jeg har talt med den webansvarlige for København og vi har aftalt at mødes i nærmeste fremtid og også at han skal deltage i arbejdet med den nye hjemmeside.

Emailadresser

Emailadresser modtages med taknemmelighed. Og også oplysninger om hvilke der ikke længere er i brug.

OSRSD: Alle adresser?

IUFM: Ja, også grupper osv.

Offentlig Information (OI)

OIFM: Jeg undskylder at jeg ikke har fået indsendt en rapport, det skal ikke ske igen. Der er nogle områder, der ikke længere er repræsenteret i OI og jeg så i SDs rapport at de ønsker en evaluering af Helpline. Der har været et kommunikationsbrist mellem regionalt OI og OISD.

Helpline

ORSRSD: Vi ønsker evaluering af helpline.

OIFM: Der har været dårlig kommunikation - HLSD opdagede via hjemmesiden at åbningstiden var udvidet - hvilket folk blev fortørnede over - det er et eksempel på dårlig kommunikation.

OSRSD: Jeg kommer til at tænke på - de vil også gerne have tal for hvor meget den bliver brugt - de har kun modtaget to opkald - hvor meget bliver det brugt?

OIFM: Heroppe bliver den meget brugt. Der er mange der har flere opkald om dagen. Det er ikke ved at være at gå i stå

OSRSD: Hvis bare der er et opkald . har den gjort sin gavn

OSSSoV: Du sagde det lige - et opkald er det den er der for. Mødes vi ikke regionalt sejler det - der vigtigt for kommunikationen - hver gang vi var væk - sejlede det i vores område.

OSRKBH: Jeg kan kun sige, at jeg er fuldt enig i, at så længe der et opkald - om der så går måneder - jeg har nogle gange haft tyve opkald på en vagt - andre gange er der intet sket - jeg har også oplevet at blive ringet op, og den der ringede stadig sidder i NA. At den så kunne være åben længere - er også vores ambition gerne 24/7.

Telefonsvarer på Helpline

OSRSoV: Spørgsmål omkring telefonsvarer - siger stadig 18-20

OIFM: Vi har prøvet at få en til at det - den der indtalte den gamle samtale - vi skal have fundet en der har en 'radio-stemme'.. Radiostemme fundet

OSRSoV: Det skal laves om nu - det er vigtigt at der bliver sagt 18-22! Det kan ikke gå hurtigt nok - drop det med at finde den rette stemme.

Forslag om OBS-spot

OUFM: Jeg tænker diskussionen om hvorvidt vi skal have en helpline er overflødig, men hvordan kan vi gøre det mere kendt? Måske et obs-spot, som andre gør?

OIFM: Det har vi også i støbeskeen. Men det er dyrt. Vi har haft en snak med DR om hvad kravene er.

OSRKBH: Måske bruge nogle studerende på produktionsskoler eller tilsvarende?

OIFM: Det er noget af det vi allerede er i gang med. Produktionsskolen i Aalborg laver indslag til noget regionalt tv.

Evaluring af Helpline

Jeg kan ikke helt forstå denne her med evalueringen. Der er indsendt meget få evalueringsskemaer siden 2009! Jeg vil gerne have det ud i områderne, at der bliver taget en snak om, hvorfor det er vigtigt at vi gør det her OI-arbejde. Det er deprimerende at have siddet i fem år og det kun kommer i små ryk.

OSSSD: Manglende kommunikation hele vejen. Når du har nogle retningslinier, må der være en brist, når de ikke kommer videre. Vi har noget med, fordi der er nogle, der føler, de ikke bliver hørt. Det er derfor, vi har fået denne her med.

OIFM: Det er rigtigt at kæden er hoppet af - jeg har heller ikke fået lavet en rapport til her i dag. Vi skal vælge vores betroede tjenere med større omhu - og være mere klare om, hvad der forventes.

OSRSD: Tak for dine svar - det har gjort, at jeg har fået et bedre indblik i hvad, der foregår i vores område. Det er ikke noget til dig - tværtimod - vi har stor respekt for dit arbejde - men du skal have mange tak for dine svar.

OSSSoV: Jeg bliver meget ked af at høre det her - men det var det samme, der blev sagt i vores område inden OISoV blev nedlagt. Vi kan ikke finde folk og kræfter til at få det her til at fungere. Vi sidder her og ser på stolen inde i midten - vi må være opmærksomme på det her - få det ud i områderne, at vi må finde flere kræfter til det her - det er det, vi er her for.

OIFM: Udover det: Jeg har også nogle andre ting - Helpline fungerer - måske lige bortset fra det med telefonsvareren - det må vi få lavet - præsentationer er der blevet lavet par stykker af - men der er vist ikke sket så meget siden seneste RSK-møde.

Oplysning om Offentlig Informationsarbejde i områderne

OSRSoV: Jeg synes du gør et skidegodt stykke arbejde - der er ved at være lidt interesse for OI i SoV igen - måske du kunne komme ned til et OSK-møde og præsentere OI - så kunne vi oplyse i grupperne at det sker og at folk er velkomne.

OSRSD: Også gerne til Syddanmark!

OIFM: Hvis andre er interesserede - sig endelig til - jeg er villig til at tage rundt.

Oversættelsesudvalget (OU)

Vores udvalg er i vækst.

Step Working Guides

Svar til SD - det kører med oversættelsen af Step Working Guides. Jeg satser på at vi, med vores del, er færdige inden for de næste par måneder. MEN, i øjeblikket har WSO ikke nogen korrekturlæser, så det strander derovre. I øjeblikket har vi tre pamfletter liggende derovre, fordi der ikke er nogen til at læse korrektur på dem. Så hermed igen en efterlysning af en korrekturlæser.

OSRSD: Er det muligt at lave en draft?

OUFM: Det er jo et spørgsmål i rapporten - vi har lov til at udsende en draft, at trykke den og udsende den, så længe der står på den, at den ikke er godkendt, og ikke må sælges udenfor NA.

Det lille hæfte om gruppen

I forbindelse med vi lavede retningslinier i SoV - kom jeg til at nærlæse *Den Lille Bog om Gruppen* - den udgave vi har haft hidtil er meget langt fra den engelske original.

Der er rejst tvivl om hvorvidt det er servicelitteratur og vi derfor selv måtte sende den ud - vores kontakt i WSO mente det var bedringslitteratur og derfor krævede en WSO-godkendelse. Indtil videre kan I bruge den udgave, vi har sendt ud, som en draft. Den nye oversættelse har fået titlen *Det Lille Hæfte om Gruppen*.

Gruppeoplæsninger

Og et hjertesuk: på KOKNA blev der brugt hjemmelavede oplæsninger, der ikke var de godkendte oversættelser - når nu vi snakker om unity - er det normalt rundt omkring? Laver man selv oversættelser rundt omkring - ikke kun i KBH - jeg har f.eks. tit set "Bare i dag"? Det var en fejl at de blev sendt ud i sin tid - "Bare for i dag" er den officielle udgave.

OSRKBH: Hvad var det for oplæsninger?

OUFM: Det var 'hjemmelavede' udskrifter, der var laminerede.

Living Clean og prioritering af oversættelsesopgaver

RD: Punkt 6 i den seneste CAR var Living Clean. Det var det eneste, der blev enstemmigt vedtaget på Verdensservicekonferencen. World Service trænger til penge. Hvis den kommer på gaden i en dansk oversættelse, kan det måske generere nogle penge.

OUFM: Jeg synes også det kunne være fint. Men der er ligesom en prioriteret rækkefølge: SWG, GLS, H&W - men det er op til dette forum - hvis I ønsker en anden prioritering, så gør vi det.

IUFM / Medlem af OU: Måske skubbe GLS. Vi har allerede oversat dele af GLS - jeg er tilhænger af at LC kommer før GLS.

Runde på SWG:

OSRKBH: Vi skal lave den draft og få den ud så hurtigt ud som muligt.

OSRMJ: Tilslutter.

OSSNJ: Tilslutter draft.

OSRSoV: Tilslutter også - det har vist sig i andre lande, at når den kommer ud vokser fællesskabet.

OSRSD: Tilslutter også.

Vedtaget ved konsensus: Vi sender SWG ud som draft, så snart den er klar.

Skal vi ændre prioriteringen?

OSRSD: GLS - det lyder som om den er mere vigtig end *Living Clean*.

OSRKBH: Taget i betragtning de problemer vi har - og at vi mangler penge - kunne man måske godt sætte GLS i bero og sætte LC i gang.

OU: Det som grupperne kan bruge direkte - er *Det Lille Hæfte om Gruppen* og beskrivelsen af områdeservicekomitéerne. De er allerede oversatte. Hvis du spørger mig personligt, er *Living Clean* et udtryk for at NA er i udvikling og indeholder de nyeste erfaringer.

OSRSD: Hvis folk mener at LC er vigtigere, så tilslutter jeg mig

RD: Der arbejdes på at lave en ny servicestruktur - måske vil dele af GLS blive forældet indenfor overskuelig fremtid.

OSRSoV: Det havde jeg ikke taget med i betragtning - først tænkte jeg at vi tit snakker om manglende servicevillighed osv. - jeg tilslutter mig også LC.

OSRMJ: Det er godt det kom med, at GLS kan blive forældet - vi støtter LC før det andet.

OSSNJ: Tilslutter sig.

Ny rækkefølge vedtaget ved konsensus: SWG, H & W, LC.

Hospitaler og Institutioner (H&I)

Afbud fra formand - men rapport gennemgået.

OUFM: Jeg synes, det er imponerende, at et så nystartet underudvalg har lavet så meget allerede.

Der afholdes regionalt H&I-møde i Fredericia, d. 28. juli 2012. Der har flere steder stået at datoen er d. 21. juli, men det er forkert. **Det regionale H&I-møde afholdes d. 28. juli 2012!** Dette er dobbelttjekket med både HIFM og formanden for HISOV.

12. Valg af betroede tjenere, præsentation af kandidaterne

Sekretærer, to styk

Stephanie stiller op til sekretærposten - service CV præsenteret.

Formand og Næstformand

Ingen nominerede.

Vicekasserer

Ingen nominerede.

OSRKBH: Jeg vil tænke lidt over det her - jeg vil blive ved med at lave service - jeg vil tænke rigtig meget over, om jeg kan stille op til formandsposten. Om jeg har ressourcerne til det. Jeg vil overveje det seriøst og vende tilbage.

Forslag til betroede tjenere fra sidste RSK møde, hvordan gik det?

OUFM: Vi blev enige på RSK-mødet på Servicekonferencen om at henvende os til folk som fremkom ved brainstorm - det har ikke fået noget ud af - folk blev glade for at vi henvendte os, men der var ingen der meldte sig.

KASS: Lars M. har ringet og sagt at han muligvis gerne vil stille op til vicekasserer til foråret.

13: Diverse bud:

Service konference 2013: Hvad skal temaet være? Dato for afholdelse?

Ingen områder byder ind.

Kasserer: Hvis vi følger turnus er vi nået til KBH. Men måske skal vi snakke om det under punktet med servicestrukturen, måske skal vi kun afholde den hvert andet år.

OIFM: Måske skal vi evaluere på det: vi var 74 registrerede - måske skulle vi promovere det bedre.

OSRKBH: Hvornår skal det ligge? Kan vi få hjælp fra WSO? Jeg vil godt gå tilbage til KBH og høre om folk er villige.

OSRSD: Hvor mange var der i Odense - kan placeringen have en betydning.

KASS: Det står på hjemmesiden - der kan man finde de gamle tal.

RD: OSRKBHs forslag om at bruge WS er godt, men vi skal selv betale for dem så - og i givet fald skal vi henvende os i god tid. Jeg er sikker på de gerne vil komme, hvis vi betaler flyrejse og ophold.

OUFM: Jeg foreslår, vi har det sidste punkt vedr. servicestruktur - lad os skyde dette til der..

Bud på vinter EDM, skal vi byde igen?

OSRMJ: Jeg synes vi skal byde ind igen, når de opfordrer os til det.

OSSNJ: Det ved jeg ikke.

OSRSoV: SoV har valgt at støtte forslaget.

OSRKBH: Jeg synes også vi skal byde ind igen. Vi er en del af et internationalt fællesskab og det skal vi støtte op om.

OSSNJ: Jeg støtter forslaget.

OSRSD: Vi tilslutter os.

Vedtaget ved konsensus.

Kass: Tidligere RSKFM vil gerne være tovholder på det. Og hun vil kontakte stedet. Jeg kontakter hende.

14: Rapport fra ECCNA27 Malmø: skriftlig rapport

OUFM ringer til OSSKBH, der var koordinator for Danmark, og hører om hun vil aflægge en rapport eller ej.

Det har ikke været muligt at få fat i koordinator for ECCNA27.

OSRKBH: Jeg vil bringe det videre til OSSKBH. Jeg vil også hjælpe hende med at få det skrevet.

Enighed om, at det skal være en skriftlig rapport.

Skal på som punkt på dagsordenen næste gang.

15: Lydbog (Tidligere RSKFM har sendt en mail om dette)

Ønsker vi Basis Tekst som lydbog?

OSSNJ: Læser mail fra tidligere RSKFM højt.

OSRSov: SoV støtter det. Hvordan det skal gøres i praksis, har vi ikke taget stilling til, men vi har sagt ja til, at der skal arbejdes videre med en lydbog.

OSSNJ: Vi støtter det.

OSRKBH: Vi støtter også op om en lydbog. Jeg synes vi skal arbejde videre med det.

OSRMJ: Vi støtter op om det.

OSRSD: Jeg ved ikke hvad vores holdning er i området, men jeg vil tage den med på det næste på OSK-møde.

Denne her parkeres til næste RSK-møde.

MED UD TIL OMRÅDERNE!

Så den skal ud i områderne igen - og det skal afklares hvordan vi gør det rent praktisk.

16: Transportgodtgørelse (kørsel i egen bil)

Kasserer kommer med oplæg.

OSRSov: SoV støtter forslaget

OSSNJ: Støtter også

RSK-møde

16. - 17. juni 2012

OSRKBH: Støtter også

OSRSD: Vi sætter os ikke imod

OSRMJ: Støtter forslaget

Forslaget er vedtaget. Ny takst kr. 2,00. Gældende fra og med dette møde.

Forslag: Efter RD/RDS-præsentationen lukker vi mødet for i dag - og fortsætter i morgen.

Vedtaget ved konsensus.

RSK-mødet afbrudt for at give plads til ordinært NA-møde. Det blev besluttet at opfordre folk til at blive hængende og deltage i RD/RDSs præsentation under NA-relaterede meddelelser.

9. RD- & RDS-Rapport, udskudt fra tidligere

RD og RDS viste billeder fra Verdensservicekonferencen. Se i øvrigt rapporten.

RSK-møde, søndag, d. 17 juni 2012

Indledning om dagens tekst: Mure.

RD læste teksten højt, OSRSD indledte.

14: Rapport fra ECCNA27 Malmø: skriftlig rapport, fortsat

To medlemmer af RSK har modtaget en mail fra den danske ECCNA27-koordinator.

OSRSoV: Hvad skal vi med en rapport, der ikke må offentliggøres? Jeg synes det skal på vores hjemmeside, sammen med alt det andet servicemateriale.

OSRKBH: Jeg er fuldkommen enig - så er der ingen grund til at have skrevet det her overhovedet, hvis det ikke skal ud til de mennesker det handler om.

OSSSD: Det er noget personligt. Enten skal det være det ene eller det andet - jeg mener det skal frem i lyset.

OUFM: Det vi skal forholde os til er, er det her i tråd med vores åndelige principper - åbenhed og ærlighed. Jeg tænkte, skal jeg tages som gidsel? Det er sygdom.

OSRSD: Jeg mener det her arbejde er lavet for NAs midler og for NAs medlemmer, så jeg mener at vi har krav på, at det bliver offentliggjort.

Kasserer: Jeg synes vi skal bede hende lave en rapport, der kan offentliggøres.

OSRSoV: Det kan jeg godt følge - når man skal lave sådan en rapport, skal man holde det personlige ud fra det - og kun holde sig til det faktuelle.

OUFM: Ja, gøre det - og så opfordre hende til at bruge Tiende Koncept, om muligheden for at søge oprejsning.

OSRSD: Vi kunne måske offentliggøre det senere, hvis hun ikke vil lave en ny.

OSRMJ: Jeg synes, det der bliver sagt fra OSRSov og OU er rigtigt - jeg synes det forkert at pille noget ud af en rapport.

OSRKBH: Vi skal ikke gå ind i mudderkastning - vi skal bede hende lave en faktuel rapport, hvor hun holder det personlige ude..

RD: Hun er tidligere blevet oplyst om hvad en sådan rapport skal indeholde.

OSRSD: Vi kunne rette henvendelse og bede hende lave en ny rapport - og hvis hun ikke gør det, så se bort fra dette. Vi kan komme til at mangle de oplysninger, så jeg synes vi skal fiske de dele ud, vi kan bruge. Og så lægge den ud.

OSSSoV: Jeg synes det er en rigtig dårlig ide at redigere i en rapport hun har lavet. Vi kan invitere hende til at komme og fortælle om, hvad der var svært.

OSSNJ: Jeg tilslutter mig at det med at redigere det, er en dårlig idé. Lad os bede hende skrive en rapport, der ikke indeholder personlige holdninger.

RDS: Jeg synes det med at bede hende skrive noget der ikke er så personligt er vejen frem, og så invitere hende til RSK hvis hun har noget, hun er ked af. Og så lægge den der.

OSRSD: Jeg synes også hun skal herop og have muligheden for at forklare hvad hun mener - og understrege at vi betaler hendes rejse.

Konklusion: Vi har modtaget en rapport, der ikke kunne accepteres, da den ikke måtte offentliggøres.

Forslag: OSRKBH tager kontakt til den danske koordinator for ECCNA og beder hende lave en faktuel rapport. I forlængelse af de forventninger hun tidligere har modtaget.

Forventninger til rapport:

Faktuelle oplysninger om konventet - hvor mange registrerede.

Samarbejde Danmark-Sverige

Økonomiske oplysninger

Eventuelle erfaringer

Hvor mange deltog i at lave service fra Dk?

Og den svenske evaluering.

OSSSD: Får hun ikke referat automatisk herfra?

OSSSoV: Jeg synes det er vigtigt at vi kontakter hende personligt.

OSRKBH: Hun vil alligevel spørge mig senere.

17: Skal vi ændre vores service struktur?

Adminmøde/OSR-forum

Vi har snakket om hvad vi gør med mødet før mødet - adminmøde/OSR-forum - har vi brug for det? - kan vi lade det blive erstattet af netmøder? Skal vi fortsat holde fast i det med at mødes dagen før?

OSRSOV: Vedrørende OSR-forum - jeg synes, det er lang tid siden, der har været noget reelt udbytte af at mødes inden - jeg har oplevet nogle gange, hvor vi har siddet ganske få - jeg ville meget hellere klare det over internet.

OBSERV: Formålet var at vi snakkede punkterne og rapporterne igennem - jeg synes det var godt - også som ny.

OUFM: Jeg kan godt se formålet, at vi undgår fnidder - men måske gøre det mere uformelt - hygge, spise noget mad sammen - men hvis vi starter lørdag morgen kl 9 er det godt at være her aftenen i forvejen, da nogen kommer langvejs fra.

KASS: Det kom af, at der sad meget få - men punktet her handler om hele vores struktur - skal vi have færre RSK-møder? Et møde som det her koster i omegnen af 20-25.000 at afholde. Det her skulle være et handleplansmøde..

OSRKBH: Jeg er enig i det her med den sociale del. En anden grund er, at vi tidligere har læst alle OSR-rapporter højt på RSK-mødet - pointen med mødet aftenen i forvejen var, at det kun skulle være de allervigtigste punkter fra rapporterne, der kom videre til RSK-mødet.

OSSSOV: Jeg synes det er fedt at mødes før. Det kan gøre os mere effektive dagen efter. Der manglede noget struktur på OSR-forum-mødet. Hvad gør de i andre lande?

OSRSD: Jeg ville være ked af hvis OSR-forummet forsvinder. Jeg ville være ked af at skulle holde netmøder. Hvor tit vi skal holde møder? Hvor lang tid har vi kørt med denne model, som vi har fået fra Sverige? Jeg synes den skal have chancen for at vise sit værd et par år endnu.

RSK-møder og Servicekonferencen

RDS: Vi gør som Sverige med 3 RSK-møder om året og en Servicekonference? Men KASS sagde noget vigtigt - hvad betyder det, at det her er et handleplansmøde.. Og jeg synes det er rigtig vigtigt at områderne kommer med noget - hvad ønsker de derhjemme? Det der med områdernes forum - jeg syntes det var fedt - jeg kunne læse rapporterne hjemmefra og så komme og finde ud af hvad SoV mente med det her og så videre..

KASS: Der står helt tydeligt i vores retningslinier hvad et handleplansmødet skulle indeholde - underudvalgene skulle komme med forslag til handleplaner og budgetter for det kommende år. Hvordan kan vi blive bedre til at sende rapporter ind til tiden?

OSSSOV: Vi gør ligesom Sverige, men så ikke alligevel - så er det vigtigt at gøre det rigtigt - jeg kan overføre det på det med vores nye retningslinier i SoV - hvis vi ikke havde sat os ind i det nogle stykker og så præsenteret det for de andre, havde det ikke virket.

RDS: I virkeligheden burde det her punkt måske hedde: skal vi back to basics? I admin kunne vi måske blive bedre til at forberede os - det er det her vi gør..

OSRSoV: Jeg tror det kunne være godt at gennemgå forretningsordenen.. Måske bruge dagen før på at gennemgå forretningsordenen, så alle bliver skarpe på hvad og hvordan vi gør?

OBSERV: Vi har mange ubesatte møder.

OSRKbH: Når jeg ser på dagsordenen, kan jeg ikke se noget om handleplaner.

KASS: Vi har prøvet det her i en tre-fire år. Sidste år gjorde vi den erfaring - vi vidste sidste år at der var et område, der ikke kunne stemme for budgettet - erfaringen vi gjorde var, at vi skal sende budgettet ud til områderne tidligere.

OSSSoV: Jeg synes det er rigtigt det med at være på forkant med det med budgettet - grupperne hos os var glade for at blive hørt, men vil gerne have det tidligere næste gang

OSSSD: I SD holder vi kun OSK-møder hver anden måned - så det er svært for os, hvis det bliver sendt ud fire uger inden?

OBSERV: Skulle vi også tale om det med at skille servicekonferencen og RSK-mødet fra hinanden?

OUFM: Det ville være godt at få skilt de to ad. Da vi indførte det her var hver anden servicekonference et visionsmøde - vi har ikke lavet visioner siden Odense. Det er svært at lave en handleplan, hvis vi ikke har nogle planer. Måske i stedet for at lave hele denne her struktur om, så bare få det her til at fungere.

RDS: Jeg tror, vi skal sætte noget tid af, workshoppe lidt, bruge planning tool, ligesom i gamle dage.. Vi skal tilbage til det, der virker.

RD: I Odense - folk var begejstrede over at være med til at sætte dagsordenen for NA Danmark. Vi skal gøre det snart igen.

OSRMJ: Jeg synes det er meget vigtigt, at vi får delt RSK-mødet og servicekonferencen op. Vi fik ikke rigtig det ud af servicekonferencen, som vi havde ønsket, grundet RSK-mødet.

OSSSoV: Hvornår?

OSRSoV: Som jeg hører det, skal vi ikke ændre så meget - vi skal skille servicekonferencen og RSK-mødet - men ellers skal vi tilbage til det, der virker.

KASS: Vi er nødt til at ændre deadlines.

FORSLAG: Arbejde hen imod at skille servicekonferencen og RSK-mødet: Vedtaget.

Der skal udarbejdes et oplæg om økonomiske konsekvenser.

Vi skal bruge workshoppen til det.

Vi nedsætter et ad hoc-udvalg: IUFM, OSRSoV og OBSERV.

OUFM: Vi kan forvente at have god tid på næste møde, hvis budgettet er ude i god tid.

FORSLAG: Deadlines for indsendelse for budget for underudvalg senest 15. august: Vedtaget.

FORSLAG: Afholde workshop om forretningsorden og retningslinier på novembermødet - fem timer afsættes: vedtaget.

Med ud til områderne: input til workshop, under overskriften "kom tilbage til strukturen" ønskes. Stikord: Skille servicekonferencen og RSK-mødet - økonomi - måske slå regnskabsmødet og handleplansmødet sammen og dermed frigive ressourcer til servicekonferencen.

Oplysninger om erfaringer fra Sverige

Vi har i flere omgange spurgt vores sponsorland Sverige til råds. Dette har dels resulteret i den mail, der var gengivet under punkt 14 i referatet fra RSK-mødet d. 30. marts - 1. april 2012, dels i følgende erfaringer...

Stolen i midten

I Sverige har de altid en tom stol stående i midten, når de holder RSK-møder, for at minde deltagerne om hvorfor, de er der. Om vores Hovedformål: At bringe budskabet til den addict, der stadig lider. At vi sidder her, for at finde ud af, hvordan vi bedst hjælper den addict, der endnu ikke har fundet vej til vore lokaler.

Admin mødes ti minutter før

Ti minutter inden RSK-mødet genoptages efter en længere pause, mødes admin-gruppen og snakker igennem, hvad der skal ske i den næste session. Administrationskomitéen går samlet ind til RSK-mødet.

Årligt socialt arrangement

I Sverige mødes medlemmerne af administrationskomitéen én gang om året og laver noget socialt. Det har været med til at ryste dem bedre sammen.

OSRMJ: Hvorfor ikke have OSR/OSS med?

RDS: Det gode ved det er, at jeg kommer ind bag de andre - vi lærer de andre hinanden at kende, når det ikke handler om referater osv.

OUFM: Vi kunne bruge fredagen inden mødet på noget socialt.

Ovenstående skal med i ad hoc-udvalgets arbejde

18: Workshop på konventer (RD/RDS) – hvordan?

RD orienterer: Vi har forpligtet os overfor World Service, at vi tager hjem, oversætter workshops og laver dem. Da vi er et lille land, har vi besluttet at gøre det på konventer. Vi er blevet enige om at RSK betaler for at én af RD/RDS kommer ud og laver workshoppen.

Det har fungeret godt på de tre jyske konventer.

Der har været nogle problemer med KBH. Sidste år var vi ikke på programmet. I år gik det heller ikke. Det handler om kommunikationsbrist. Vi ville rigtig gerne, hvis områdernes konventer henvendte sig til os og bestilte den workshop de ønskede.

Det ville være rart med en bedre dialog med konventerne.

OSRSoV: Jeg har været med på nogle af de workshops - og det er fedt at være med til. Jeg synes også det ville være fedt hvis konventerne... - men det er også OSR/OSSs ansvar, at informere om det her.

OSSSoV: Jeg ville ønske at alle områder lavede en erfaringshåndbog efter afholdte arrangementer - der er mange erfaringer, der går tabt. Jeg er enig i at det er OSR/OSSs ansvar - men meget ville være løst, hvis det stod i en håndbog.

OSRKBH: Helt enig - det med at erfaringerne går tabt. Det her med at erfaringerne ikke bliver givet videre. De har noget af det, men ikke det hele. Vi har haft konventformanden ude til OSK-mødet, og fortalt om det her med workshop - men det er gået tabt. OSR kunne fremover deltage i det første konventmøde.

RDS: Vi kan ikke tage stilling her, til hvordan de skal holde konventer rundt omkring i landet. Derudover en opfordring: Når vi der sidder her, går til en workshop, kunne vi lige tage en anden med.

OSRSD: Er det ikke muligt at gøre konventerne og områderne opmærksomme på, at det er deres RD og deres oplysninger vi tilbyder dem her - de har selv været med til at betale det her.. At det var en selvfølge at de kunne henvende sig til jer?

RD: Jeg er glad for det du siger - vi kunne snakke i timevis om det her - vi har lige præcis investeret i, at vi kommer hjem med denne her viden: "der sker det her rundt omkring i verden". - Vi vil også gerne komme en time før workshoppen og snakke uformelt om hvad der foregår rundt omkring i verden.

19: Glosariet (skal det gøres permanent)

Fire områder stemmer for.

OUFM: Jeg synes ikke, vi bare skal gøre det permanent.

Der er nogle småfejl, vi gerne ville rette: "faldgruber", der er et b for meget og "vi bedres", det bør hedde "vi kommer i bedring". Ordet resentment ville jeg rigtig gerne oversætte med "modvilje".

OSRSD: Ville det skulle godkendes af World Service?

OSRKBH: Hvad man har lyst til at kalde sig - det er folks eget problem - men i forhold til litteraturen skal det være fastlagt. Man kunne evt. bruge flere ord - nag og modvilje.

OSRSoV: Jeg har ikke noget imod at vi overdrager dette til OU, hvis vi er enige i Danmark om at det hedder modvilje.

RDS: Resentment dækker over mange ting - jeg foreslår vi laver en workshop.

OU: Det skal ikke til USA - grunden var, at to fløje i sin tid blev ved med at skrive til dem - og blev ved med at få svaret: "bliv enige.."

IUFM / medlem af OU: Glossariet kan være hæmmende når det er 1 til 1. Det, at et givent ord på engelsk, skal oversættes med et bestemt ord på dansk, gør i nogle sammenhænge, at det dansk, der kommer ud af det, ikke rammer stemningen i det engelske forlæg så godt, som det ellers kunne, hvis vi havde lidt mere frihed til at formulere os.

OSRSoV: Det vil være godt at få udryddet så mange engelske ord som muligt.

OSRSD: Jeg er enig - ellers kunne vi bare beholde den engelske udgave.

RD: Som jeg har hørt det, måtte vi ikke kalde os narkoman, fordi det var stofrelateret.

OSSSoV: At kunne have flere forskellige mulige oversættelser for et enkelt ord støtter jeg. Det handler ikke om hvad folk kalder sig ved bordene - vi har en tydelighedsudtalelse. Det handler om litteraturen - men jeg synes det er en god idé med workshops.

OUFM: Det ville være rigtig fedt at åbne den op, hvis man kunne overdrage så meget autoritet, at vi kunne bruge flere forskellige ord til det samme engelske. For eksempel "resentment".

OSRKBH: Jeg synes absolut, det skal gøres permanent. Kan det være med til at udvide forståelsen at bruge flere ord?

OSRSoV: Jeg synes vi skal skubbe det her med at gøre det permanent til at OU kommer på næste møde med et forslag. F.eks. i forhold til resentment.

Punkt til næste møde: Forslag fra OU og skal det gøres permanent?

20: Spørgsmål fra områderne

Spørgsmål fra SoV om formuleringen "et produktivt medlem af dette samfund"

OSSNJ: Jeg synes det er interessant spørgsmål, men gruppen kan vel selv skrive til World Service.

OSRKBH: Hvad spørger de egentlig til?

OSRSoV: Refererer ordet "samfund" til NA eller det omkringliggende samfund.

RDS: Jeg har hørt et speak med Greg P og Vito - en workshop - hvor de besvarer dette. Det er samfundet i det hele taget - eller det er begge to - det har ikke noget med arbejde at gøre - det handler om at du ikke længere er til last for samfundet.

OSRSoV: Står det sort på hvidt et sted? Det kan vise, hvad det er vi har systemet for. Det kan være med til at ændre folks opfattelse af RSK.

OSSSD: Jeg er glad for det kommer på - vi har mange - pensionister osv. der føler sig forkerte i NA. Den kommer tit op.

KASS: Ved at hjælpe den addict, der stadig lider osv., er man et produktivt medlem af samfundet.

OSRSD: Det er fint at vise, at vi er et serviceorgan..

IUFM: Spørgsmål til RDS - Har du en kilde til det speak, du omtalte?

RD: Jeg synes det er oplagt vi sender et brev til World Board / World Service.

Vedtaget ved konsensus.

Spørgsmål fra NJ: Hvordan kan vi hjælpe med at folk til at lave service i RSK?

OSRSoV: En af de måder jeg gør det på er, at fortælle om hvor fedt det er at være en del af. Tiltrækning frem for agitation. Der har været manglende servicevillighed i hele Danmark. Når jeg kommer med NA-relaterede meddelelser er jeg opmærksom på, hvordan jeg formulerer det: "Vi mangler en..." kontra "der er en ledig post..."

OSRMJ: Vi har haft det problem - vi er kommet frem til - hvis man siger: Det er fantastisk at lave service og er positiv - kom ind og vær med - det er skidegodt - det er sådan, det virker - vi har det rimelig sjovt. Positiv indstilling når man lægger det frem på møderne.

OSSNJ: Spørgsmålet går på - hvordan kan vi hjælpe - er der noget, vi kan gøre?

OSSSD: Det bedste jeg kan gøre, det er at være mig - folk spørger mig, hvordan har du fået det bedre - jeg laver service. Folk kommer virkelig og siger det til mig - de kan se, jeg har fået det bedre - men det er fordi jeg laver service, jeg er kommet ud af min egen røv. Eksemplets magt. Jeg har fået så meget i NA, at uanset hvor meget jeg arbejder her, vil jeg aldrig have betalt tilbage.

RDS: Hvis folk vil have mig som sponsor, skal de lave service. Når folk har modstand skyldes det én af to ting: enten føler de sig ikke gode nok - eller også føler de sig for gode. Måske også noget med at skubbe folk videre i servicesystemet.

OSSSoV: Min oplevelse både i OSK og RSK: Det er faktisk os, der tjener jer - vi arbejder for grupperne - det er lettere at fange folks opmærksomhed, når folk får oplevelsen af, at når de sidder i OSK, så tjener de deres gruppe. Har også en oplevelse af at RSK er tabubelagt - og lidt skræmmende. Og så er vi tilbage ved workshopen.

OSRSD: Det er vores opgave i det forum, at lægge mærke til hvilke egenskaber eller kvaliteter folk har - og så gå til folk og sige, prøv at høre, jeg synes du er selvskeven til at være næstformand eller noget andet - så sige det til vedkommende. Indenfor dette forum.

21: Valg (af sekretær)

KONSENSUS: Stephanie valgt som ny sekretær.

Kan der bevilges nogle penge til en licens til en Office-pakke og et beskyttende cover til computeren?

KONSENSUS: Der bevilges en Office-licens (home-student) og et beskyttende cover.

22: Eventuelt

Der er indkøbt en brugt computer kr. 1700,-

RD: Hvorfor bruger vi ikke Open Office eller Libre?

IUFM: Man kan godt skrive i Open Office eller Libre, men vi har haft en del bøvvl med det internt.

Der kom 935,- i Syvende Tradition på mødet.

23: Rundt om mødet

Jeg vil sige mange tak for en god weekend og et godt RSK-møde - det var gnidningsløst og rigtig rart at være med til - det har været godt at være med igen - det var godt se jer heroppe i Aalborg - tak for denne gang - det er godt jeg ikke har temperament - jeg synes som altid at det har været spændende, selvom jeg kun har været med på sidelinien - jeg glæder til at være sekretær og skulle sidde og skrive alt, hvad i siger - jeg synes også, det har være en god weekend - jeg kan mærke det her med at I er begyndt at mødes ti minutter før. Jeg kan mærke en forskel og det har været fedt - vi kom fremad - det har en effekt - det er fedt at være her - jeg elsker at lave service sammen med jer - det har været spændende at komme tilbage - jeg har fået nogle erfaringer - jeg har mødt nogle mennesker, jeg ikke har mødt før - jeg er ked af at Johnny fratræder som OSRKBH - men jeg håber at se dig som formand snart - selvom vi joker lidt med, at det ville have været rart at blive færdige i går er det rigtigt, at der ikke er noget, der skal forhastes - tak for modtagelsen - det har været spændende - alt det jeg har gået og hørt om i flere år - at prøve at være med til det - måske skal jeg i første omgang lytte og lære - det vil jeg bestræbe mig på fremover - og jeg tager hjem træt og fyldt op

og glæder mig til næste møde - først og fremmest velkommen til Jesper, Steffen og Tommy - jeg synes også det har været et rigtig fint møde - fedt at vi tager tingene alvorligt - jeg glæder mig også til at se jer alle sammen igen - velkommen tilbage igen, Stephanie - jeg synes, det har været et rigtigt godt møde - jeg har prøvet at holde mig lidt tilbage på dette møde - have tillid til at tingene sker som de skal ske - jeg synes det har været godt med de ti minutter - jeg glæder mig over de ting, vi har nået - det var dejligt at opleve en fyldestgørende rapport fra WSC - jeg synes, det var dejligt, at vi var så mange, der gik ud at spise sammen i går - det var rigtig hyggeligt - endnu en dag clean - og taknemmelig for, at vi har kunnet gøre en forskel - det har været nogle gode dage - vi har været gode til at komme hurtigt igennem de ting, vi skulle igennem - det har været lidt anderledes - det er gået mere glidende - jeg ved, jeg ikke er færdig med RSK - jeg skal nok komme tilbage - velkommen til de nye - tillykke med valget Stephanie - det var fedt at kunne give jer en bid af alt det vi har oplevet - det var bare så kæmpestort at opleve - og fedt at vi er med - at Danmark er med - ligesom det enkelte medlem bliver hørt i gruppen - det er det her, jeg tror på - det er dejligt, det skal i have tak for - dagen før vi skulle afsted her - fik jeg konstateret bitestikelbetændelse - jeg er glad for jeg tog med alligevel - jeg er glad for at mærke at folk vil gøre mere brug af os - jeg er glad for at kunne dele den oplevelse, vi har haft, med jer - jeg synes det har været en meget åndelig weekend - jeg synes vi har truffet en masse gode beslutninger - har oplevet megen åndelighed og kærlighed - stort velkommen til de nye - det er godt at møde jer - tillykke med din post Stephanie - du plejer at kunne give den gas, når du siger ja til noget - jeg har haft det rigtig godt - jeg synes det har kørt på en helt anden måde end det plejer - i dag har ikke være ligeså god som i går - der har været mere smalltalk og flere diskussioner - jeg synes det kørte bedre i går - men stadig godt - hurtige beslutninger - vi ved hvad vi vil - det er dejligt at være her - jeg er rigtig glad for at være med - jeg synes det har været en fantastisk weekend - tak for modtagelsen - det har været en fed weekend - jeg kender mange af jer i forvejen - det har været en lang weekend med mange informationer - jeg er træt - jeg har fået lov til at vågne med de gamle - vi rør ved nogle emner, der er tunge - men vi er gode til at tage nogle gode beslutninger - der har været nogle gange hvor jeg har tænkt: kan vi ikke bare træffe en beslutning? - men det har været godt, at vi har brugt den tid, der skulle til. Jeg er træt i fingrene og hovedet - tak fordi jeg må være med..

Beslutninger

RSKs kasserer har som den eneste netbankadgang, men rapporterer saldi og bevægelser til de relevante på et fastsat tidspunkt hver måned og på forlangende. Kasserer uploader oplysninger på hjemmesiden hver 14. dag. Disse kan ses med login og password.

Vedtaget ved konsensus: Vi sender Tringuide (SWG) ud som draft, så snart den er klar.

Ny rækkefølge i oversættelsesarbejdet vedtaget ved konsensus: Step Working Guides, How & Why, Living Clean.

Der bydes på vinter EDM igen - tidligere RSK-formand kontaktes af kasserer og sætter det i gang.

Ændring af kørselsgodtgørelse vedtaget - gældende fra dags dato.

Der arbejdes hen imod at skille servicekonferencen og RSK-mødet.

Der skal udarbejdes et oplæg om økonomiske konsekvenser.

Vi nedsætter et ad hoc-udvalg: IUFM, OSRSov, nyvalgt sekretær.

Deadlines for indsendelse for budget for underudvalg senest 15. august.

Der afholdes workshop om forretningsorden og retningslinier på novembermødet - fem timer afsættes: vedtaget.

Glosariet gøres ikke permanent nu - OU udarbejder forslag til justeringer.

RD/RDS arbejder på at få et svar fra WSO på SoVs spørgsmål.

Ny sekretær valgt.

Med ud til områderne

Opfordring: Vi laver officielle referater, som er dem vi bruger!

Opfordring: Husk tydelig adresse på jeres flyers.

For at få administrationskomiteen (og dermed RSK) til at fungere bedre - undersøger vi muligheden for at lave en weekend eller en dag hvor medlemmerne af admin mødes og laver noget ikke NA-relateret, for at blive sammentømret. Det kan komme til at koste noget - **vi vil gerne have det med ud i områderne, om det er noget de kan acceptere?**

Emailadresser modtages med taknemmelighed af IUFM. Og også oplysninger om hvilke, der ikke længere er i brug.

Input til workshop, under overskriften "kom tilbage til strukturen" ønskes. Stikord: Skille servicekonferencen og RSK-mødet - økonomi - måske slå regnskabsmødet og handleplansmødet sammen og dermed frigive ressourcer til servicekonferencen.

En ny sekretær valgt, der er stadig mulighed for at komme til at tjene som sekretær, formand og næstformand i RSK!

Punkter til næste mødes dagsorden

Svar fra RD/RDS på SoVs spørgsmål (produktivt medlem af dette samfund)!

Rapport fra koordinator for ECCNA27.

Afklaring omkring lydbog.

Forslag fra OU om ændringer i glosariet og skal det gøres permanent?

Næste møde: 16 - 18. november i Århus

Adminmøde og OSR-forum begynder fredag d. 16. november kl. 20:00.

Adressen er:

Grønnegade 80
8000 Århus C

I kærlig service
Jonas, afløsende referant.